
Svar fra Nesodden Høyre 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø  
  
1. Høyre er et helhetsparti som ønsker balanse mellom vekst og vern. Vi er positive til 
utvikling på Nesodden. Vi trenger både flere boliger, især leiligheter, og arealer til næring. For 
å bevare mest mulig natur og grønne lunger, er det viktig at områder som er avsatt til disse 
formålene utnyttes effektivt. Høyre vil derfor bygge mer i høyden, særlig i sentrumsområdene 
på Tangen og Fagerstrand. Videre har vi sluttet oss til prinsippet om arealnøytralitet.    
  
2. Kommunen besitter mye kunnskap om naturverdiene på Nesodden. I 2022 ble vi 
rangert som landets beste kommune på bevaring av naturmangfold av Sabima, blant annet 
fordi vi har investert i ansatte med naturkompetanse.   
  
3. Vi opplever at kommunen har et høyt kunnskapsnivå. Høyre vil fortsette det gode 
arbeidet som allerede gjøres.   
  
4. Ja. Oslofjorden er et godt eksempel. Fjorden er i svært dårlig forfatning, og det trengs 
en koordinert og samlet innsats for å bedre tilstanden. Nesodden kan ikke redde fjorden alene. 
Alle gode krefter må bidra, og det er avgjørende at fjordkommunene samarbeider. Høyre vil 
derfor ta initiativ til en felles nullutslippsplan for kloakk.   
  
5. Norge og verden trenger mer energi. Skulle det komme et privat initiativ om å etablere 
en solcellepark på Nesodden, vil Høyre i utgangspunktet være positive. Hvert prosjekt må 
imidlertid vurderes selvstendig. Basert på det som har blitt gjort av undersøkelser, vil det ikke 
bli aktuelt med vindkraft på Nesodden.   
  
6. Dette er ikke et aktuelt tema på Nesodden.  
  
7. Høyre vil føre en offensiv klimapolitikk som betydelig reduserer kommunens utslipp. 
Under er et utvalg punkter fra programmet vårt for den kommende perioden:   
• Stille strenge krav til klima, miljø og bærekraft i kommunens anskaffelser og 
utbyggingsprosjekter, herunder at anleggsplasser skal være utslippsfrie.   
• Rehabilitere offentlige bygg fremfor å bygge nytt der det er mulig.  
• Tilrettelegge for en mer sirkulær økonomi, eksempelvis gjenbruk, og grønt næringsliv, 
blant annet ved å stille arealer til disposisjon til dette.    
• Legge til rette for flere lokale arbeidsplasser for å begrense pendling.   
• Arbeide for å få etablert et gjenbruksanlegg for byggemateriell i Follo-regionen.  
• Se på muligheten for å sende avfall til Klemetsrud energigjenvinningsanlegg i Oslo, 
som skal starte med karbonfangst og lagring.   
• Etablere flere ladestasjoner for el-biler.    
I tillegg kan det nevnes at Høyre i fylket har vært en pådriver for å elektrifisere 
fergesambandet, som står for mesteparten av Nesoddens klimagassutslipp. Dette arbeidet 
støtter vi fullhjertet.   
  
8. I denne perioden vil vi prioritere restaurering av Oslofjorden. Høyre vil:  
• Samarbeide med kommunene langs fjorden om en nullutslippsplan for kloakk, og 
etablere et sammenhengende nettverk av tømmestasjoner for fritidsbåter.  
• Begrense avrenningen fra landbruket.  
• Etablere flere fredningsområder for hummer.  
• Utforme en ordning med gratis avfallslevering og henting i forbindelse med frivillige 
opprydningsdugnader.  
• Etablere flere ladestasjoner for elektriske fritidsbåter, hovedsakelig gjennom 
markedsmekanismer.  



  
9. Sammen med nasjonale og regionale myndigheter, våre nabokommuner, næringslivet 
og frivilligheten, vil vi jobbe med å restaurere den marine naturen i Oslofjorden. Dette kan bli 
en suksesshistorie, bare vi vil det nok. Vi i Høyre er klare til å gjøre vår del av jobben.   
 
Jordvern og matsikkerhet 
  
10. Høyre vil bevare mest mulig matjord, og spille på lag med våre lokale bønder og 
matprodusenter slik at de har forutsigbare og gode rammer for sin drift.   
  
11. Høyre vil ikke gå inn for et forbud, men ønsker å bevare mest mulig matjord i 
kommunen.   
 
Oslofjorden 
  
12. Ja. Høyre ønsker å følge opp punktene i den helhetlige tiltaksplanen for Oslofjorden, 
som ble lagt frem av Solberg-regjeringen i 2021. Å begrense avrenning er et av flere viktige 
innsatsområder.   
  
13. Ja. Vi trenger kunnskap og forskning for å kunne innføre effektive og treffende tiltak. 
Når det er sagt, opplever vi at vi allerede har mye kunnskap om hva som bør gjøres for å redde 
Oslofjorden. Det viktigste nå er å få iverksatt og koordinert tiltakene.  
  
  
14. Høyre ønsker ikke at innbyggere som bor innenfor strandsonen skal forhindres i å 
utvikle og forvalte egen eiendom. Her må man finne balanserte løsninger som ivaretar naturen, 
friluftsliv, allmenne interesser og sikrer den enkelte råderett over egen eiendom.  
  
15. Høyre er positive til at dette vurderes.   
  
16. Ja. Vi vil blant annet å opprette flere fredningsområder for hummer.   
  
Skog 
 
17. Kommunen har mye kunnskap og kompetanse om naturverdiene på Nesodden. Høyre 
støtter arbeidet som allerede gjøres.  
  
18. Dette avhenger av hvordan man definerer vern. Høyre mener at skogen forvaltes på 
en god måte i dag. Før man eventuelt går inn for vern, må vi vite hvilke konsekvenser det 
medfører med tanke på utbygging av nye turstier, lysløyper og skiløyper, samt vedlikehold av 
eksisterende.  
  
19. Nesoddens grunneiere har, i det store og det hele, forvaltet skogen på en god måte. 
Det viktigste for oss i Høyre er at skogen blir godt tatt vare på, ikke at man vedtar et prosentmål 
om vern. 80 prosent av Nesoddens areal er ubebygd, og hele den midtre delen av kommunen 
er dekket med skog. Det vil ikke være aktuelt med utbygging i dette området.  
  
20. Nei.   
  
21. Høyre opplever skogforvaltning på Nesodden som positiv og ansvarlig. Den gir både 
rom for vekst og ivaretagelse av artsmangfold. I tillegg sørger næringen for kortreist ved til 
kommunens innbyggere. Om det eventuelt skal innføres tiltak for å regulere gjennomføring av 
hogst, må dette gjøres i samarbeid med grunneierne.    
  



22. Nei, det mener vi er en byråkratisk og unødvendig ordning. Grunneierne må kunne 
forvalte og høste av sin skog, uten å måtte melde ifra til kommunen.   
  
23. Tomåsaen kan være et aktuelt område å innlemme under Markaloven.   
 
Stedsidentitet 
  
24. Nei, vi mener at dette allerede blir hensyntatt på en god måte, blant annet i 
kommuneplanens arealdel og i reguleringsprosessene.   
  
25. Nei, vi mener at dette allerede blir hensyntatt på en god måte, blant annet i 
kommuneplanens arealdel og i reguleringsprosessene.    
  
 


